
Program Noci kostelů v našem 
i sousedních kostelích najdete  

i na www.nockostelu.cz. 

DUBŇANSKÉ  
FARNÍ NOVINY 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Noc kostelů 12. 6. 

– letos jinak 
 

Letošní výjimečná situace kom-

plikuje přípravu programu tradič-

ní Noci kostelů. I když termín 

jejího konání byl posunut až na 

pátek 12. června, je obtížné pře-

dem určit, co bude z důvodu epi-

demiologických opatření možné 

a co ne, protože pravidla se mění 

každou chvíli…  

Ale už jen samotné otevření 

kostela je program sám o sobě. 

Otevřený kostel je znamení nadě-

je pro všechny. Nabízíme vám, 

návštěvníkům letošní Noci koste-

lů, krásu a vznešenost chrámo-

vých prostor, soukromou prohlíd-

ku a ticho k modlitbě i poděková-

ní. Také mše svatá, kterou po 

vyzvánění zvonů začneme 

v 18:00 v pátek 12. června letošní 

Noc kostelů, bude obětována na 

poděkování za Boží ochranu na-

šeho města a celého kraje v době 

pandemie. A také bych při ní 

chtěl prosit i o další ochranu 

a Boží pomoc pro nás všechny, 

kdo v Dubňanech žijeme… 

Nabízím vám také prostor pro 

duchovní rozhovor či svátost 

smíření. 

Váš P. Pavel Zahradníček 

farář v Dubňanech  

Můj mobil je 731 402 651,  

email pavel@fatym.com. 

 č. 15 vyšlo 11. 5. 2020 – k Noci kostelů 

„Neboť tak Bůh miloval svět, že dal svého 

jednorozeného Syna, aby žádný, kdo v něho 

věří, nezahynul, ale měl život věčný.“ (Jan 3,16) 
 

Obrázek nahoře ve zkratce vypráví příběh jedné „velké lásky“: kluk opakovaně 

tvrdí, že pro svou dívku udělá z lásky cokoliv. Ale zmoknout by kvůli ní ochot-

ný nebyl…! – Bůh nejen říká, že nás má rád (viz text z evangelia svatého Jana), 

ale opravdu je pro nás ochotný udělat všechno! A když za každého z nás zemřel 

na kříži, tak to udělal. To nám připomínají kříže: u cest, doma na stěnách, na 

věži kostela a také velký kříž, který jsme krátce před letošním Velkým pátkem 

umístili v kostele vedle oltáře. Je to poselství ve zkratce: Bůh tě má rád! 

 

Od 11. května mše svaté v obvyklých časech! 
Jen nedělní mše svaté jsou až do odvolání tři: v 7:30, v 9:00 (navíc) a v 10:30. 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Program 
„Noci kostelů“ v Dubňanech  

v pátek 12. 6. 2020 večer a v noci 
 

17:50 Slavnostní zvonění zvonů 

 

18:00 Mše svatá (na poděkování za 

Boží ochranu našeho města 

a celého kraje v době pandemie a 

jako prosba o další ochranu a Boží 

pomoc pro nás všechny, kdo 

v Dubňanech žijeme) 

 

18:45 – 22:00 Kostel otevřený pro 

tichou modlitbu, soukromou pro-

hlídku… (možnost napsat na lís-

tečky své prosby a díky, které pak 

budou předneseny při společné 

modlitbě ve 22:00)  

 

22:00 – 22:30 Společná modlitba 

na úmysly návštěvníků Noci koste-

lů, požehnání městu a zahájení 

celonoční adorace 

 

22:30 – 7:30 Noční adorace (je 

možné se zapsat na rozpis v kostele 

nebo jen přijít a odejít tak, jak 

budete chtít…) 

 

7:30 Ranní mše svatá, která celou 

letošní Noc kostelů zakončí 

 

Všichni jste srdečně zváni! 
 

                 * * * 

 

Přílohou tohoto patnáctého vydání Dubňanských farních novin je jako dárek pro vás i číslo časopisu „Milujte se!“ – 

je to takový můj koníček; ve volném čase se věnuji jeho přípravě. Od str. 32 najdete poutavé, humorné vyprávění 

o tom, jak jsme loni putovali do Říma. Je nadepsáno „Via Appia, zážitek na celý život“. Napsala ho pro vás Johanka 

Ilčíková, která se celé té dost šílené akce účastnila. Přeji příjemnou četbu a bude-li se vám časopis líbit, asi už víte, že 

si můžete další vydaná čísla vzít zdarma v zádveří dubňanského kostela, které je i pro vás otevřené po celý den… 

Vydala Římskokatolická farnost Dubňany. Více na www.farnostdubnany.cz. Šířeno zdarma do všech domácností farnosti. 

 

Krize – pro zasmání i k zamyšlení 
 

Stále znovu slyšíme, jak se blíží „krize“. Nebo že tu již je… A protože 

s úsměvem jde všechno lépe, tak nejdříve jedna židovská „krizová“ anekdota: 

 

Za hospodářské krize bylo všechno na pří- 

děly a byly přísné kvóty na veškeré potravi- 

ny. Kohn a Mayer chovali husy a načerno je 

prodávali. Kohnovi se dařilo, ale Mayerovi  

vůbec ne.  

Mayer jednou přijde za Kohnem a povídá:  

„Poslouchaj, Kohn, jak to, že jim jde kšeft 

a mě ne? Jak se o nich lidi dozvědějí?“  

„Ale Mayer, to je strašně jednoduchý – kaž- 

dej tejden mám v novinách inzerát – a dveře  

se u mě netrhnou!“  

Mayer si tedy také podá inzerát: Alfons  

Mayer, prodej hus po 200 korunách. Ale hned druhý den jsou u něho financo-

vé, všechno mu seberou a ještě musí zaplatit tisíc korun pokuty.  

Kohn na to kouká mezi dveřmi a pak povídá: „Teda, Mayer, voni jsou úplnej 

mešuge! Takhle na plnou hubu vytroubit, že prodávaj husy, když se to nesmí. 

To se pak nesměj divit, že jsou plajte!“  

„Ale Kohn, vždyť říkali, že si sám dávaj každej tejden inzerát...“  

„No jo, ale to na to musej jít chytře – v tom mým inzerátu totiž stojí: Včera 

jsem ztratil na Wilsonově nádraží 200 korun. Poctivý nálezce obdrží jako od-

měnu vykrmenou husu. A to by nevěřili, Mayer, každej den tu mám tak deset, 

patnáct poctivejch nálezců!“ 

 

Ale není všechno jen legrace. A tak tedy nyní i vážně. Je dobré vědět, že krize, 

když už přijde, neznamená katastrofu. Význam některých slov se vytrácí a je 

třeba si ho znovu připomenout. Řecké „krisis“ znamená „rozhodná chvíle“ 

nebo „rozhodná doba“ – tedy krátký či dlouhý čas, ve kterém se o něčem roz-

hoduje. „Krisis“ pochází z řeckého slovesa „krino“, a to znamená: vybírám, 

posuzuji, měřím mezi dvěma opačnými variantami. Krize tedy není sama osobě 

nějaká katastrofa. Je to doba, často velmi těžká a náročná, ve které se člověk 

osvědčuje a rozhoduje o svém dalším směřování. Často je doslova dotlačen 

k nějakým rozhodnutím a změnám, protože tak, jak to šlo doposud, to už dál 

nejde... Když ho krize přivede k dobrým rozhodnutím a on udělá potřebné 

změny, do budoucna získá. Může ale také zareagovat špatně – a pak může ná-

sledovat skutečná katastrofa... Přeji vám to první. A snad pro vás bude užitečné 

i něco z toho, co o tom říká Boží slovo, tj. Bible – konkrétně List svatého apoš-

tola Pavla Římanům: „Víme, že těm, kteří milují Boha, všecko napomáhá 

k dobrému…“ (Řím 8,28)                                                   P. Pavel Zahradníček 

 


